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AANHANGSEL TOT DE HANDELINGEN VAN DE GEMEENTERAAD 
 

(Vragen van de fractie Beter Voor Rijswijk) 
 
No. VR 23/43 Rijswijk, 16 januari 2024 

 
Corsa nummer: 23.116818 
 
Artikel 44 vragen Beter voor Rijswijk 
 
Rijswijk, 26 december 2023 
 
In grote delen van Den Haag kunnen nieuwe aanvragen voor aansluitingen op het elektriciteitsnet niet 
meer worden gehonoreerd. Ook uitbreiding van het huidige contract is voor grootverbruikers niet meer 
mogelijk. Het elektriciteitsstation waarop delen van het centrum van Den Haag, Duindorp en 
Scheveningen zijn aangesloten heeft de maximale capaciteit bereikt. 
  
Binnenkort verwelkomt Rijswijk haar 60.000e  inwoner terwijl het de ambitie is door te groeien naar 
80.000 inwoners. 
 
Er dienen nog heel veel woningen te worden gebouwd om aan de behoefte te kunnen voorzien. 
 
De regels zijn dat nieuwe woningen niet worden aangesloten om het gasnet zodat het stroomverbruik 
als gevolg van der aanschaf van warmtepompen gigantisch zal toenemen. 
 
Er worden nog steeds woningen verkocht met “0 op de teller”. Dit argument is achterhaald als gevolg 
van het afschaffen van de saldering op het gebruik van zonnepanelen alsmede het feit dat in het 
stookseizoen zonnepanelen nauwelijks stroom opleveren.  
 
Door de gemeente is eerder aangegeven dat de woningen in bijvoorbeeld de Strijp “full electric” 
worden verwarmd. Tel daar nog bij het versneld uitrollen van de vele snel-laders voor elektrische 
auto’s. Dus extra vraag naar stroom zal ook elders plaatsvinden. 
 
In de Plaspoelpolder dient nieuwe bedrijvigheid te komen zodat deze ook voorzien moeten worden 
van voldoende aansluitingen op het lichtnet. Dit mede als gevolg van het elektrificeren van de 
wagenparken voor de bevoorrading en distributie van deze bedrijven. 
   
Beter voor Rijswijk vraagt: 
 
Is het energienetwerk “toekomstklaar”? Worden de nieuwe inwoners, bedrijven die hier reeds 
gevestigd zijn, of overwegen zich hier te vestigen niet geconfronteerd met stroomtekorten als gevolg 
van eventuele tekortkomingen in de elektriciteitsvoorziening? 
 
Indien u deze zekerheid niet kunt bieden, wanneer gaat u de capaciteit van het elektriciteitsnetwerk 
uitbreiden? 
 
Dennis Cupedo 
Raadslid Beter voor Rijswijk 
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Het college beantwoordt de vragen als volgt: 
 
1. Is het energienetwerk “toekomstklaar”?  

Nee, op dit moment is het elektriciteitsnet van Stedin in Rijswijk niet toekomstbestendig.   
 

2. Worden de nieuwe inwoners, bedrijven die hier reeds gevestigd zijn, of overwegen zich hier te 
vestigen niet geconfronteerd met stroomtekorten als gevolg van eventuele tekortkomingen in de 
elektriciteitsvoorziening? 
Stedin heeft aangegeven dat er op dit moment nog geen sprake is van congestie in Rijswijk. 
Inwoners en bedrijven kunnen aangesloten worden op het netwerk van Stedin. Zowel voor de 
levering als teruglevering van elektriciteit is er vandaag volgens de netbeheer Stedin nog 
voldoende ruimte op het net. De ervaring leert dat Stedin alleen netcongestie afkondigt voor 
grootverbruik. Dit betekent dat woningen en kleine bedrijven (<3x80 ampère) altijd aangesloten 
worden. 
 

3. Indien u deze zekerheid niet kunt bieden, wanneer gaat u de capaciteit van het 
elektriciteitsnetwerk uitbreiden? 
In Rijswijk is de publieke netbeheerder Stedin verantwoordelijk voor het elektriciteitsnet en 
eventuele uitbreiding van het netwerk. Netcongestie is moeilijk exact te voorspellen. Stedin maakt 
een prognose van wat er nodig is om het laagspanningsnet zo aan te passen dat toekomstige 
ontwikkelingen van de gebouwde omgeving (verduurzaming / elektrificatie) mogelijk blijft. De 
gemeente Rijswijk heeft in het kader van de energietransitie overleg met Stedin om haar plannen 
en de uitvoering te bespreken. 
 
De oorzaak van de netcongestie is dat in het kader van de energietransitie de vraag, maar ook het 
aanbod van duurzaam opgewekte elektriciteit in de aflopen jaren versneld is toegenomen. Om de 
capaciteit van het elektriciteitsnetwerk op orde te houden zijn zeer grote investeringen nodig. 
Hiervoor is een meerjarig investeringsplan opgesteld. Ook andere maatregelen helpen om de 
capaciteit op het net op orde te houden. Zo draagt het ontwikkelen van warmtenetten bij aan het 
verlagen van de druk op het elektriciteitsnet. En onlangs is het Rijk medeaandeelhouder 
geworden van Stedin door voor 500 miljoen aan aandelen te kopen van Stedin. Hierdoor is Stedin 
in staat om versneld investeringen te doen. Ook de wetgeving zal worden aangepast om 
netwerkbedrijven beter te laten sturen als er netcongestie dreigt.  
 

Burgemeester en wethouders, 
de secretaris, 
 
 
 
P.M. Schuit 

de burgemeester, 
 
 
 
H. Sahin  

 


